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Foreword

ISO (the International Organization for Standardization) is a worldwide
federation of national standards bodies (ISO member bodies). The work of
preparing International Standards is normally carried out through ISO
technical committees. Each member body interested in a subject for which
a technical committee has been established has the right to be represented
on that committee. International organizations, governmental and non-
governmental, in liaison with ISO, also take part in the work. ISO
collaborates closely with the International Electrotechnical Commission
(IEC) on all matters of electrotechnical standardization.

Draft International Standards adopted by the technical committees are
circulated to the member bodies for voting. Publication as an International
Standard requires approval by at least 75 % of the member bodies casting
a vote.

International Standard ISO 4063 was prepared by Technical Committee
ISO/TC 44, Welding and allied processes, Subcommittee SC 7,
Representation and terms.

This third edition cancels and replaces the second edition (ISO 4063:1990),
which has been technically revised.

Annex A of this International Standard is for information only.
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Avant-propos

L'ISO (Organisation internationale de normalisation) est une fédération
mondiale d'organismes nationaux de normalisation (comités membres de
l'ISO). L'élaboration des Normes internationales est en général confiée aux
comités techniques de l'ISO. Chaque comité membre intéressé par une
étude a le droit de faire partie du comité technique créé à cet effet. Les
organisations internationales, gouvernementales et non gouvernementales,
en liaison avec l'ISO participent également aux travaux. L'ISO collabore
étroitement avec la Commission électrotechnique internationale (CEI) en
ce qui concerne la normalisation électrotechnique.

Les projets de Normes internationales adoptés par les comités techniques
sont soumis aux comités membres pour vote. Leur publication comme
Normes internationales requiert l'approbation de 75 % au moins des
comités membres votants.

La Norme internationale ISO 4063 a été élaborée par le comité technique
ISO/TC 44, Soudage et techniques connexes, sous-comité SC 7,
Représentation et terminologie.

Cette troisième édition annule et remplace la deuxième édition
(ISO 4063:1990), dont elle constitue une révision technique.

L’annexe A de la présente Norme internationale est donnée uniquement à
titre d’information.
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Introduction

This International Standard is an updated edition of ISO 4063:1990, and is
largely based on the former version. Some welding processes no longer in
general use are given in annex A and are regarded as obsolete. A number of
new processes have been included, and are marked " * ". Owing to the
increasing significance of laser welding it has been listed under its own
numbering (section 5).

The main alteration is the incorporation of a new section (Section 8) covering
cutting and gouging. The existing numbering has not been altered.
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Introduction

La présente Norme internationale est une édition mise à jour de
l’ISO 4063:1990, et est fondée en grande partie sur la première version.
Certains procédés de soudage, qui ne sont plus couramment utilisés, sont
donnés dans l’annexe A et sont considérés comme dépassés. Des nouveaux
procédés ont été intégrés, et sont identifiés par «*». Du fait de l'importance
croissante du soudage au laser, celui-ci fait l'objet d'une numérotation
spécifique (section 5).

La principale modification réside dans l'introduction d'une nouvelle section
(section 8) concernant le coupage et le gougeage. La numérotation existante
n'a pas été modifiée.

SIST EN ISO 4063:2001

iTeh STANDARD PREVIEW
(standards.iteh.ai)

SIST EN ISO 4063:2001
https://standards.iteh.ai/catalog/standards/sist/84931218-fd29-4756-bd21-

7c65a0e97d85/sist-en-iso-4063-2001


	�ˆ⁄d¶÷õ/½ﬂÏ�|*zbÃô	q>Éÿ?�¥.,pS@{¦"šw��É
�¶kÙ¥!D'ûz‘EE o(�’¼ÃYò9áËõÓÃº�ƒM!ŠãÔºŸ’[t�OqX�P¯�0ˆR

